

Title (en)

WRITING AND DRAWING ARRANGEMENT.

Title (de)

SCHREIB- UND ZEICHNUNGSANORDNUNG.

Title (fr)

DISPOSITIF POUR L'ECRITURE ET LE DESSIN.

Publication

EP 0464125 A1 19920108 (EN)

Application

EP 90905711 A 19900316

Priority

- SE 9000170 W 19900316
- SE 8901012 A 19890322

Abstract (en)

[origin: WO9011195A1] The invention relates to a writing and drawing arrangement, referred to as a finger pen (2, 3, 4). We have clung to the traditional notion that pens or pencils must be rod-shaped in spite of the fact that this subjects the fine-motor function of the user to unnecessarily stringent demands. A study of the development of the fine-motor function of children proves that a semi-supine grip on rod-shaped pens or pencils can normally not be achieved out before the age of 6-7 years. The invention solves this problem by means of a finger pen (2, 3, 4), prone holding (1) of which is already possible at an age of 2-3 years, which generally makes possible its use in a manner which as regards the fine-motor function is simplified. Pen nib (5) projects from or in the vicinity of sensible centre of feeling (7) of writing/drawing finger (6) and is so angled that the point at which it contacts the writing/drawing surface will be seen by the user. Various alternatives of finger pen (2, 3, 4) are possible, e.g. of open type (2), closed type (3) or contoured shape (4). The invention applies mainly to writing/drawing while holding the pen in a prone position (1).

Abstract (fr)

La présente invention concerne un dispositif pour l'écriture et le dessin, appelé stylo digital (2, 3, 4). Malgré les exigences inutilement rigoureuses qu'elle impose à l'utilisateur, nous avons respecté la tradition voulant que les crayons et stylos soient tubulaires. D'après une étude de l'évolution de la fonction motrice fine chez l'enfant, on sait qu'il ne peut normalement arriver à tenir stylo ou crayon avec la main en position semi-couchée avant l'âge de 6 ou 7 ans. Cette invention résout ce problème grâce à un stylo digital (2, 3, 4) qu'il est possible de tenir avec la paume vers le bas dès l'âge de 2 ou 3 ans, ce qui le rend en général facilement utilisable au regard de la fonction motrice fine. La pointe (5) du stylo est en saillie par rapport au centre sensible du toucher (7) du doigt qui écrit ou dessine (6) et se trouve placée à un angle tel que son point de contact avec la surface sur laquelle on écrit ou dessine reste visible par l'utilisateur. Différents modèles de stylo digital (2, 3, 4) sont possibles, par exemple de type ouvert (2), fermé (3), ou à forme profilée (4). Cette invention s'applique essentiellement à l'acte d'écrire/ de dessiner lorsque le stylo est tenu avec la main en position couchée.

IPC 1-7

B43K 29/00

IPC 8 full level

B43K 23/012 (2006.01)

CPC (source: EP)

B43K 23/012 (2013.01)

Cited by

WO2022146157A1

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE DK ES FR GB IT LI NL SE

DOCDB simple family (publication)

WO 9011195 A1 19901004; AT E123716 T1 19950615; AU 5346190 A 19901022; DE 69020148 D1 19950720; DE 69020148 T2 19960208;
EP 0464125 A1 19920108; EP 0464125 B1 19950614; JP H04506192 A 19921029; SE 462791 B 19900903; SE 8901012 D0 19890322

DOCDB simple family (application)

SE 9000170 W 19900316; AT 90905711 T 19900316; AU 5346190 A 19900316; DE 69020148 T 19900316; EP 90905711 A 19900316;
JP 50538190 A 19900316; SE 8901012 A 19890322